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Tisztelt Agrárminiszter Úr! 

 

Egyesületünk tudomására jutott a hír, amely szerint a Magyar Közlöny 18. számában 

megjelent 26/2024. (II.19.) Kormányrendeletben (a továbbiakban: Korányrendelet) foglaltak 

alapján az Ukrajnából származó egyes mezőgazdasági termékek fuvarozásával kapcsolatos 

intézkedésekről szóló 130/2023. (IV. 18.) Korm. rendelet 1. mellékletében az érzékeny 

termékek köréből – amelyek a tranzitszállítások kivételével, nem hozhatóak be Magyarország 

területére Ukrajna területéről – egyedüli termékként törlésre került a méz.  

 

Amikor a NAK és a MAGOSZ február 9-én, a záhonyi határátkelőnél meghirdette 

a gazdatüntetését, az OMME vezetősége úgy érezte, hogy szolidárisnak kell lennünk az 

Európai Unió szerte zajló gazdatüntetések résztvevőivel, ezért buzdította a méhészeket, hogy 

vegyenek részt ezen az eseményen, hívjuk fel a figyelmet problémáinkra. Amennyire kicsiny 

a méhészeti ágazat a mezőgazdaság többi ágához képest, mégis ki kell mondanunk, 

a méhészek alkották a tüntetők „derékhadát“, több száz kilométert utazva, idejüket és 

költségeiket nem számolva, sokan vettek részt a rendezvényen. Megmutattuk közösségünk 

erejét, és bíztunk abban, hogy ha összefogva, egységesen kiállunk az ágazatért, tudunk együtt 

tenni a változásért és a fennmaradásért is. Hiszen a méhészetet is érinti a tüntetés témája, 

mivel újra meghosszabbításra került az az EU-s rendelet, mely szerint az Európai Unióba vám 

nélkül érkezhetnek ukrán termékek, így a méz is. Ez a brüsszeli döntés súlyos euró milliókkal 

károsította meg az uniós méhészeket, valamint semmit sem segített az ukrán méhészeken, 

mezőgazdászokon.  

 

A súlyos mézpiaci válságban, a nehéz anyagi helyzetben lévő méhésztársadalom érthető 

módon nem tetszését fejezi ki a történtekkel kapcsolatban. Tisztában vagyunk vele, hogy 

Agrárminiszterként egy, már hatályba lépett, és a Miniszterelnök által aláírt Kormányrendelet 

visszavonását nem áll módjában kezdeményezni, valamint a jogszabályalkotási rendszer 

kifejezett és közvetlen újramódosítást nem tesz lehetővé. 
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Ennek ellenére kérjük Miniszter Urat, szíveskedjen minden lehetséges segítséget megadni 

a Kormányrendelet káros hatásainak megszüntetése érdekében a hazai méhészeti ágazatnak, 

amelynek fennmaradása a tét, és a mezőgazdaságban betöltött szerepe nélkülözhetetlen.  

 

Tisztelettel megkérjük Miniszter Urat, hogy az alábbi javaslataink végrehajtása érdekében 

szíveskedjen intézkedni: 

 

 - Kérjük, hogy az összes, harmadik országból származó mézet fokozottan ellenőrizze az 

illetékes hazai hatóság az országba történő belépését követően, különös tekintettel az idegen 

szerekre, állatgyógyászati készítményekből származó hatóanyagokra.  

 - Kérjük, hogy a Magyarországra importált, harmadik országokból származó méz 

mennyiségéről szíveskedjen az Agrárminisztérium időközönként tájékoztatni az Országos 

Magyar Méhészeti Egyesületet, különös tekintettel arra, hogy mekkora mennyiségű méz 

került ebből exportálásra, illetve mekkora mennyiségű méz kerül forgalomba a hazai 

üzletláncokban. 

- Kérjük, hogy a Nemzeti Élelmiszerlánc- biztonsági Hivatal elnökével, Dr. Nemes Imrével 

egyeztetve, fokozott ellenőrzésre kerüljenek a boltokban kapható EU és nem EU-ból 

származó mézkeverékek, valamint a harmadik országokból származó mézek. Ezek 

vizsgálatával kapcsolatban felajánljuk Egyesületünk teljes szakmai segítségét és 

közreműködését! 

- Kérjük, hogy folytassák azt a megkezdett munkát, miszerint a mezőgazdasági attasék és a 

külképviseletek segítségével keressenek új exportpiaci lehetőségeket. Akácmézünk világhírű 

magyar termék, amelyre méltán lehetünk büszkék! 

- Kérjük, hogy továbbra is, még fokozottabban tartsa fent azt a Tanácsban folytatott lobbizást, 

mely az uniós, így a magyar méhészek egyre kilátástalanabb helyzetére hívja fel a figyelmet. 

Fokozottan térjen ki az ukrán méz VÁM mentességének ügyére (ezzel az ukrán méhész is 

tönkre megy, de magával rántja az összes, nagybani mézeladásból élő uniós méhészt is!) és 

a kínai mézzel kapcsolatos anomáliákra. 

- Kérjük Miniszter urat, hogy kb. 3 hónap múlva, a tavaly augusztusi válságtanácskozáshoz 

hasonlón, hívjon össze egy ágazati értekezletet, és értékeljük a ukrán méz-stop feloldásának 

a hazai mézfelvásárlásra gyakorolt hatásait.  

- Szeretnénk, ha minden magyar család asztalára magyar méz kerülne! Kérjük, hogy az 

Agrárminisztérium továbbra is működjön közre a hazai mézfogyasztást ösztönző kampányok 

kidolgozásában és lebonyolításában. 

 

Bízunk abban, hogy a fentiekben foglalt álláspontunkat és javaslatainkat Miniszter Úr 

megértően kezeli. Tájékoztatjuk, hogy levelünket a kialakult helyzetre tekintettel 

közzétesszük honlapunkon, valamint megküldjük tagszervezeteink részére is. 

 

Köszönjük szíves közreműködését és segítségét! 

 

Budapest, 2024. február 22. 

 

  

Tisztelettel: Az Országos Magyar Méhészeti Egyesület  

Elnöksége 
 

       

 


